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av Jimmy Ståhl och Per Klarberg (båda SD)

Kustsjöfart

Förslag till riksdagsbeslut

Riksdagen ställer sig bakom det som anförs i motionen om att utreda lättnader i eller 
borttagande av farledsavgifterna för kustsjöfart och tillkännager detta för regeringen.

Motivering
Sjöfarten är en viktig näring och tyvärr belyser man inte dess möjligheter att frakta gods 
utan att bygga nya vägar och helt utan trängsel. Fartygen har en överlägsen förmåga i att 
kunna frakta mycket gods. De största fartygen kan lasta ca 20 000 TEU:s och de mindre 
runt 500 TEU:s. 

500 TEU:s på ett fartyg motsvarar 250 dragbilar med 40 fots (12 meter) container på 
släpet. Om gods finner nya vägar och söker sig till vattenvägarna ger det miljövinster 
och mindre vägslitage.

Kustsjöfart i svensk bemärkelse betyder trafik mellan svenska hamnar. Kustsjöfarten 
dominerade godstransportarbetet i Sverige under stora delar av 1900-talet innan 
lastbilstrafiken allt mer tog över. Fartygstrafik mellan svenska hamnar skulle i ökad 
utsträckning kunna komplettera och avlasta landtransporterna. I en framtid kan en 
kustsjöfartslösning också vara en del av en inlandssjöfartstransport. För att främja 
kustsjöfarten och få mer gods på vatten måste man se över farledsavgifterna för 
kustsjöfart. Det är inte rimligt att man får betala farledsavgift varje gång man ska in till 
en hamn och hämta gods, vilket medför att fartygen p.g.a. kostnaderna väljer att inte gå 
in i hamnar där det finns mindre mängd gods. Godset fraktas med största sannolikhet på 
lastbil istället. Genom en lättnad på farledsavgifterna eller kanske slopade 
farledsavgifter på kustsjöfart ger man även fler jobb i hamnarna då fartygen kan göra 
fler stopp och hämta gods. Jag anser att regeringen omgående bör starta en utredning 
om hur man kan få ner farledsavgifterna eller slopa de helt på kustsjöfart.

Jimmy Ståhl (SD) Per Klarberg (SD)
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